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HRVATSKI PČELARSKI SAVEZ 
Zagreb, Pavla Hatza 5/III 
 
 
UPRAVNI ODBOR 
 
 

ZAPISNIK 
sa sjednice Upravnog odbora Hrvatskog pčelarskog saveza („HPS“ ili „Savez“) 

održane elektronskim putem 04. travnja 2022. godine 
 
 
 
Članovi Upravnog odbora koji su elektronskim putem sudjelovali u radu sjednice: 
 
- gospodin Željko Vrbos, predsjednik  - Virovitičko-podravska županija 
- gospodin Stanko Čuljak, dopredsjednik   - Vukovarsko-srijemska županija 
-       - Grad Zagreb 
- gospodin Stjepan Aračić    - Brodsko-posavska županija 
- gospodin Nediljko Landeka    - Istarska županija 
- gospodin Ivan Puškarić    - Karlovačka županija 
- gospodin Marinko Čavlović    - Koprivničko-križevačka županija 
- gospodin Damir Krog    - Krapinsko-zagorska županija 
- gospodin Vlaho Komparak, dopredsjednik  - Dubrovačko-neretvanska županija 
- gospodin Željko Balen    - Požeško-slavonska županija 
- gospodin Dražen Kocet    - Sisačko-moslavačka županija 
- gospodin Milan Kolundžija    - Šibensko-kninska županija 
-        - Zadarska županija 
-        - Zagrebačka županija 
- gospodin Nedjeljko Mrakovčić   - Primorsko-goranska županija 
- gospodin Sanjin Žarković    - Ličko-senjska županija 
- gospodin Željko Tomić    - Osječko-baranjska županija 
-        - Splitsko-dalmatinska županija 
- gospodin Davor Taritaš    - Bjelovarsko-bilogorska županija 
-        - Međimurska županija 
-        - Varaždinska županija 
 
Gospodin Željko Vrbos, predsjednik Upravnog odbora, je članovima Upravnog odbora predložio 
raspravu elektronskim putem o 2 (slovima: dvije) točke dnevnog reda kako slijedi: 
 

DNEVNI RED 

ELEKTRONIČKE SJEDNICE UPRAVNOG ODBORA HPS-a 

1. Prihvaćanje dnevnog reda 

2. Donošenje odluka o projektu nacionalne odore Saveza 
S obzirom na situaciju koja je nastala prilikom susreta predstavnika Čebelarske sveze Slovenije na 
sajamskom prostoru Gudovac za vrijeme održavanja 17. Međunarodnog pčelarskog sajma te vezano uz 
nacionalne odore Saveza odnosno navodnu istovjetnosti odnosno sličnosti izrađenih demo primjeraka 
odora Saveza sa odorama Čebelarske zveze Slovenije predlažem Upravnom odboru Saveza da donese 
odluke kako slijedi: 

1. Obustavlja se daljnji razvoj projekta nacionalne odore Saveza obustavlja; 

2. Neće koristiti niti prikazivati u javnosti četiri proizvedene odore, koje predstavljaju demo nedovršeni 
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primjerak, kao ni fotografije ni video materijal s istima; 

3. Zadužuje se Povjerenstvo koje je vodilo projekt nacionalne odore da u najkraćem roku preispita sve 
aktivnosti u vezi odrađenog projekta te izraditi izvješće u predmetu istovjetnosti odnosno sličnosti 
tih izrađenih demo primjeraka naših odora sa odorama Čebelarske zveze Slovenije te da navedeno 
izvješće Povjerenstvo predoči na prvoj slijedećoj sjednici Upravnog odbora Saveza. 

 
 
Rasprava i glasovanje o pojedinim točkama dnevnog reda: 
 
G. Čuljak iznosi kako slijedi: 

„Poštovani članovi Upravnog odbora, Nadzornog odbor i tajniče, suglasan sam sa predloženim 
dnevnim redom i suglasan sam sa odlukom o prestanku daljnji aktivnosti vezano za izradu odora 
HPS-a kako je to predloženo u hodogramu. Zahvaljujem Povjerenstvu za izradu nacionalne 
pčelarske odore na radu i trudu koje su uložili u ovaj hvale vrijedan projekt. Nadalje moram da im 
zahvalim na informiranju Upravnog odbor o svim provedenim aktivnostima na temelju kojih smo 
donijeli svoje odluke o njegovom nastavku procesa izrade odore. Da podsjetim sebe ali i ostale 
članove Upravnog odbora odluku smo donijeli mi a ne Povjerenstvo koje je savjetodavno tijelo koje 
smo mi imenovali.“ 

 
G. Taritaš iznosi kako slijedi: 

„Poštovani članovi Upravnog i Nadzornog odbora 
Hrvatski pčelarski savez je institucija, hrvatski pčelarski savez nije lokalna udruga. svi koji još nisu 
svjesni te činjenice, a vidim da neki nisu, neka to pokušaju shvatiti ili im pokušajmo pomoći da to 
shvate. 
neki će reći da sam grub. neka kažu, ali ovom prilikom moram biti  jer ono što sam iz prve ruke 
doživio i slušao  ispred štanda hrvatskog pčelarskog saveza i na sajamskom prostoru pri sadnji lipa 
tjera me na to. nitko i nikada nema pravo ni na koji način svojim radnjama i djelima ponižavati 
hrvatski pčelarski savez,. 
kapu skidam predsjedniku Vrbosu što je u maniri pravog diplomate u subotu izdržao vrlo teške 
napade i što se je borio za čast hrvatskog pčelarskog saveza. 
Po navedenom dnevnom redu očitujem se po sljedećem: 
točka 1. za 
Točka  2.1. ne prihvaćam da se obustavi projekt nacionalne odore. projekt je dobra ideja, ali kao 
što vidimo predana je u ruke pčelarima koji nisu dorasli zadatku. (predsjedniku povjerenstva u 
nedjelju na sajmu bilo je to vrlo smiješno), novo povjerenstvo neka započne rad od početka. 
Točka 2.2. prihvaćam   
predlažem da se demo verzija odore uništi i da se ni u kojem obliku ne objavljuje i prikazuje. ako se 
dokaže da su svi ili samo neki članovi povjerenstva radili mimo natječaja i na svoju ruku tražim 
nadoknadu financijske štete savezu nastalu za izradu odora. 
Točka 2.3. tražim da nam tajnik u što kraćem roku (ako može još danas) dostavi popis članova 
povjerenstva.  
tražim da povjerenstvo o ovom incidentu podnese kratko izvješće, potpisano od svih članova 
povjerenstva, i dostavi članovima upravnog i nadzornog odbora do 06. travnja u 12:00 sati.  
opširno izvješće neka povjerenstvo dostavi tajniku saveza u roku od 10 dana.. 
tražim da se raspusti povjerenstvo te da predsjednik saveza po službenoj dužnosti o svemu 
pokrene postupak pred sudom časti. 
Biti član upravnog i nadzornog odbora je čast. biti član upravnog i nadzornog odbora traži 
odgovornost i predan rad. 
u potpunosti podržavam poziv udrugama koji je poslao predsjednik Vrbos na skupštini gdje je 
pozvao udruge da u tijela saveza biraju ljude koji će svojim radom unaprijediti rad saveza.“ 

 

G. Tomić iznosi kako slijedi: 

„Moram naglasiti da je ovo što se dogodilo u subotu je blaćenje i ponižavanje HRVATSKOG 
PČELARSKOG SAVEZA i predsjednika Željka Vrbosa u kojeg su se mnogi zaklinjali ovih godina i 
dana . Sad vidim dvoličnost , licemjerje i dvostruka mjerila . Sjetite se govora i mailova kada se 
pisalo o Ljubičiću koji je isto nanio štetu, blaćenje i ponižavanje HRVATSKOG PČELARSKOG 
SAVEZA. POVLAČIM SVOJE "ZA" ZA DNEVNI RED I TRAŽIM OČITOVANJE POVJERENSTVA 
ZA IZRADU SVEČANE ODORE I POSTAVLJAM PITANJE ZAŠTO DA UPRAVNI ODBOR 
PREUZIMA ODGOVORNOST. KOLIKO SAM ČUO, BOŠTJAN NOĆ JE REKAO DA ĆE TUŽITI 
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SAVEZ I TRAŽITI MILION  NEČEGA ,KUNA ILI EURA OŠTETE. ŠTO ĆE BITI AKO ZAISTA 
BUDE TO UČINIO I MI IZGUBIMO????? AKO je povjerenstvo za izradu svečanih odora postupilo 
mimo natječaja i na svoju ruku donijelo odluku tražim kažnjavanje istih.“ 

 

G. Žarković iznosi kako slijedi: 

„Poštovani svi! 

Opet rasprava i glasanje u jednoj točci. Viđeno samo u HPS-u ! Nigdje drugdje! Raznoga ni pod 
razno! Sve u svemu - ispod svake razine organizacije kojoj pripadamo! 

Nisam upućen u ništa po navedenoj HITNOJ temi, nemam uvida u izvješća Povjerenstva, ne znam 
što su radili, odoru nisam nikad niti vidio niti znam kako izgleda i još bi mogao nabrajati tko zna 
dokle. Može li se znati tko sjedi u Povjerenstvu imenom i prezimenom?  Iskreno, ja se ne sjećam 
koga smo izabrali ili nisam bio tada na sjednici Upravnog odbora? 

Uvjeren sam da ćete i ovaj puta imati većinu i to bez ikakvih problema… 

Vjerujem da jedan od kandidata za budućeg Predsjednika HPS-a može sa Slovencima izgladiti 
stvar a pogotovo obzirom na njegovu prezentaciju i izlaganje u Sloveniji u kojem je prezentirao 
kako mi u Hrvatskoj rješavamo problem Američke gnjiloće…Vjerujem da se tada dopao 
Slovencima i da može popraviti stvar i pomoći Savezu. 

Ovaj e-mail i ovu sjednicu Upravnog odbora ću sačuvati trajno, kao i sve dosadašnje za svoju 
arhivu i svoje potrebe. 

Molim Vas Tajniče doslovno po peti puta da mi dostavite Zapisnike sa prethodna tri Upravna 
odbora kako bi mogao zatvoriti svoju arhivu ovog saziva Upravnog odbora 2018. – 2022. godine. 

Ovim putem se ograđujem od svih tema, obaveza ili eventualno nastale štete po HPS po pitanju 
odora HPS-a i svega onoga što se događalo i što će se još događati! 

 Još više se ograđujem od bilo kakve nastale financijske štete koju bi HPS-u ( ne daj Bože) u 
narednom razdoblju trebao snositi a čujem da se čak spominju i nekakvi milijuni…! 

Obzirom na navedeno ne mogu i ne želim glasati za ništa! 

Obzirom da ja imam koronu svima vama želim da budete zdravi i sve vas pozdravljam iz Senja.“ 

 

G. Vrbos iznosi kako slijedi: 

„Poštovane kolege! 

Prije svega želim brz oporavak kolegi Sanjinu da što prije preboli koronu te da bude živ i zdrav. 

Sve vas MOLIM  da se smirite i ne dižete tenzije jer za to stvarno nema potrebe. 

Prije svega postavljam pitanje TKO JE UTVRDIO da su naše odore plagijat slovenskih. Imamo 
sumnju kolege Boštjana i ništa drugo. Pozivam vas da govorite o SUMNJI A NE O TVRDNJI. 
Možda nekome i odgovara sada pompa i galama, ali ja vas uvjeravam da će sve biti u redu te da 
nema potrebe dizati paniku. 

Kao prvo zaključimo da je povjerenstvo koje je predvodio kolega Vedak odradilo povjereni im 
zadatak. Na tome im nitko nije čestitao osim mene pa to opet činim jer su završili vrlo težak projekt. 

Kao drugo opet zaključimo kako su na sajmu prikazane demo, dakle nedovršene, odore kojima su 
nedostajali bitni dijelovi i uveliko se razlikovale od originala a sve iz razloga što smo forsirali, 
poglavito ja,  želju da se pohvalimo odorama iako još nisu u cijelosti dovršene. 

Kao treće, ponovit ću, Boštjan je, istina na sebi svojstven način, sam zaključio /nitko drugi iz 
njegovog izaslanstva/ da su naše odore iste kao i njihove. 

Četvrto, odmah sam naložio da se odore sklone s vidljivih mjesta što je odmah i učinjeno. 

Peto, izrazio sam željenje zbog nastale situacije, ispričao se Boštjanu i njegovoj delegaciji i obećao 
srediti stvar. 

Šesto, danas smo uputili i službeni dopis Boštjanu u kojem sam objasnio što ćemo poduzeti. 
Glavninu tog dopisa ste dobili danas kako bih imao i Odluku UO da poduzmem što mislim da je 
potrebito, dok sam još u mandatu. 

Sedmo, Ako prihvatite takovu Odluku predlažem slijedeće: 

- Kada Povjerenstvo načini izvješće, HPS će zatražiti od  Tekstilnog  fakulteta, koji je uključen u 
ovaj projekt i u izradi dizajna, da prije svega provjeri što su to u i kakvu odoru zaštitili slovenski 
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pčelari. To je moguće jer vjerujem da postoji i međunarodna asocijacija tekstilnog sektora preko 
koje to fakultet može učiniti. 

- Kada se utvrdi zaštićeni izgled slovenske odore, zatražit ćemo mišljenje ili vještačenje Fakulteta 
na sumnju u plagijat naše odore. 

- Temeljem mišljenja Fakulteta ili po potrebi drugog relevantnog tijela, imat ćemo relevantan 
dokument na temelju kojeg ćemo postupati. 

Osmo, ako doista ima previše sličnosti, priznat ćemo pogrešku, izmijeniti dizajn, uništiti ove demo 
verzije i krenuti ponovno. 

Deveto, ako se utvrdi da ipak nije tako i da postoji dovoljan odmak od zaštićenih odora Slovenskih 
kolega, možemo nastaviti projekt ili ga svejedno izgledom još više  udaljiti od izgleda slovenskih 
odora "za svaki slučaj". 

Deseto, situacija sa Boštjanom nije bila lijepa ali držim da nije ozbiljno narušen ugled Saveza jer 
smo ipak imali razumijevanja od svih preostalih sudionika sastanka. Kao domaćin, na sastanku je 
sudjelovao i kolega Taritaš pa vjerujem da će to potvrditi. U kontaktu sam sa svima njima i kao što 
sam rekao, radim na tome i vjerujem da će sve biti u redu. 

Jedanaesto, tražiti odgovornost od Povjerenstva je neozbiljno. Siguran sam da je netko drugi 
trebao pratiti zaštićene dizajne za takove odore i postupati po tome temeljem svoje nadležnosti i 
predložiti nam dizajn dovoljno udaljen od bilo kojeg zaštićenog. Osim toga svi smo i to jednoglasno 
donijeli Odluku o izgledu odore na sjednici Upravnog odbora a na temelju prijedloga koje je 
odabralo povjerenstvo. Ako je krivo povjerenstvo onda smo krivi svi a najviše ja., naravno. 

Dvanaesto, moram se dotaći komentara kolege Tomića s kojim se u cijelosti ne slažem. Izjednačiti 
članove povjerenstva koji su RADILI U INTERESU SAVEZA i Ljubičića koji je RADIO PROTIV 
INTERESA SAVEZA, je vrlo zlonamjerno i pokvareno. Ako se pri tome utvrdi da je i počinjena 
eventualna šteta, onda je u slučaju povjerenstva ista učinjena NENAMJERNO ali svi znamo da je 
šteta koju je radio Ljubičić učinjena NAMJERNO i ZLONAMJERNO. Tko ne vidi ove osnovne 
očigledne razlike u ova dva slučaja ne znam što uopće radi u Upravnom odboru, a ako već je tu, 
onda bolje da šuti. Spominjanje milijunskih iznosa štete je glupost i do istog sigurno neće doći. 

Zato vas ponovno molim, nema razloga za širenje tenzija i dizanja buke, osim ako to nekome 
odgovara. Problemi nastaju da bi se rješavali. Smatram se najodgovornijim za sve i zato sam 
najpozvaniji da to riješim. 

Molim vas za postupanje sukladno dopisu za on-line sjednicu UO.“ 

 

 

AD/ TOČKA 1. Prihvaćanje dnevnog reda 
Sa 11 glasova „ZA“, 9 „SUZDRŽANA“ i 1 PROTIV Upravni odbor HPS-a većinom glasova je prihvatio 
dnevni red. 
 
 

AD/ TOČKA 2. Donošenje Odluke o projektu nacionalne odore Saveza 

Sa 11 glasova „ZA“, 9 „SUZDRŽANA“, 1 PROTIV Upravni odbor HPS-a većinom glasova donio je Odluku 
o projektu nacionalne odore Saveza kako slijedi: 

1. Obustavlja se daljnji razvoj projekta nacionalne odore Saveza obustavlja; 

2. Neće koristiti niti prikazivati u javnosti četiri proizvedene odore, koje predstavljaju demo nedovršeni 
primjerak, kao ni fotografije ni video materijal s istima; 

3. Zadužuje se Povjerenstvo koje je vodilo projekt nacionalne odore da u najkraćem roku preispita sve 
aktivnosti u vezi odrađenog projekta te izraditi izvješće u predmetu istovjetnosti odnosno sličnosti tih 
izrađenih demo primjeraka naših odora sa odorama Čebelarske zveze Slovenije te da navedeno 
izvješće Povjerenstvo predoči na prvoj slijedećoj sjednici Upravnog odbora Saveza. 

 
 

HRVATSKI PČELARSKI SAVEZ 

Željko Vrbos, 
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predsjednik Upravnog odbora 

Zapisničar: 

Emil Horvatić, mag. iur. 

 

 

 
 

 


